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Møte: Arbeidsutvalget  
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Åpen halvtime 
Godkjenning av innkalling 
Godkjenning av sakskart 
Informasjon  
Eventuelt 
 
 
Saker til behandling 
Sak 10/08    Protokoll fra AU-møte februar 2008 
Sak 11/08    Protokoller fra råd, utvalg og komiteer 
Sak 12/08    Saker til behandling neste møte 
Sak 13/08    Rikspolitiske bestemmelser om kjøpesentre - Oslo kommunes uttalelse 
 
 
 
 
 
 
Bydel St. Hanshaugen 
 
 
 
leder          sekretær 



 

 
 

 

Sak 10/08    Protokoll fra AU-møte februar 2008  
 
Arkivsak: 200800306 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Arbeidsutvalget 13.03.08 10/08  
 
PROTOKOLL FRA AU-MØTE FEBRUAR 2008  
 

Protokoll 2/08 
 

 
Møte: Arbeidsutvalget  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: torsdag 21. februar 2008 kl. 18.00     
Sekretariat: 23 47 52 49  
 

 
Møteleder: Torunn Husvik (A)  
   
Tilstede: Mona Grønlie (V) 

Hans Petter De Fine (R)  
Rune Aale-Hansen (H)  
Stian Oen (SV) 

 

   
Forfall:   
   
Som vara møtte:   
   
I tillegg møtte: Tone Frønes  

Cecilie Brein (F) 
 

   
Møtesekretær: Runa Sørlie Rekstad  
 
Åpen halvtime 
Ingen møtte 
 
Godkjenning av innkalling og sakskart 
Godkjent 
 
 
Eventuelt 



 iii

• Tone Frønes orienterte om at Lovisenberg diakonale sykehus har kontaktet bydelen 
angående mulig overtakelse av sykehusets barnehage. 

• Tone Frønes orienterte om skriv fra ordføreren angående oppnevning av BU-
medlemmer i lokal klagenemd. 

• Tone Frønes orienterte om tilbud om politikeropplæring fra Plan og bygningsetaten. 
Det ble også orientert om status for arbeidet med pc-ordning, samt politikeropplæring 
4. mars og folkevalgtopplæring fra Kommunenes Sentralforbund lørdag 12. april. 

• Tone Frønes orienterte om at det har kommet inn et grunngitt spørsmål til 
bydelsutvalgets møte 26. februar. 

• Rune Aale-Hansen stilte spørsmål ved hvem som er bedt om å sitte i utredningsgruppe 
angående barnehage på Idioten. Det er et ønske om at denne blir bredt sammensatt. 

• Rune Aale-Hansen stilte spørsmål om mulig inhabilitet for Lars Erik Becken. Det har 
vært vurdert i tilsvarende saker tidligere, og funnet uproblematisk. 

• Cecilie Brein stilte spørsmål om barneverntjenestens oppgaver knyttet til utenlandske 
barn i sentrum. 

• Rune Aale-Hansen tok opp at det har vært en del uregelmessigheter i kvalitet på, og 
utsendelse av sakspapirer. Tone Frønes informerte i den forbindelse om at det er store 
problemer knyttet til it-systemer etter arbeidet med å samle alle Oslo kommunes 
virksomheter på felles serversystem, men tok ellers innspillet til orientering. 
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Sak 7 /08    Protokoll fra AU-møte januar 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Godkjent 
 

 Sak 8 /08    Protokoller fra råd, utvalg og komite er 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tatt til orientering 
 
Behandling: 
Medbestemmelseutvalget 

• Sak 3/08 og 4/08: Stian Oen ønsker disse sakene lagt frem for bydelsutvalget til 
orientering. 

 
Eldrerådet 

• Rune Aale-Hansen påpekte at det ikke fremkommer hvem som har stemt imot i flere 
saker. 

• Torunn Husvik påpekte at eldrerådet har foreslått en kandidat til tilsynsutvalg for 
hjemmetjenesten.  

 
Ungdomsrådet 

• Deler av protokollen er ikke tilgjengelig på internett. 
• Torunn Husvik tok opp sak om graffitivegg, hva som er status for denne saken. 

 
Rådet for funksjonshemmede:  

• Sak 2/08: Hva skjer videre? Innspillene fra råd og komiteer samles i et dokument som 
fremlegges på bydelsutvalgets møte 26. februar. 

• Sak 4/08: Innspillet fra RFF om tilrettelegging. Bydelsdirektøren tar innspillet med i 
videre saksgang. 

 
Helse- og sosialkomiteen 

• Stian Oen påpekte feil i voteringer i protokollen. Dette rettes opp før utsendelse fredag 
22. februar. 

• Sak 8/08: Rune Aale-Hansen stilte spørsmål om det finnes et bystyrevedtak om 
bestiller-utførerorganisering i bydelene. Dette fremlegges på bydelsutvalgets møte 26. 
februar. 

• Tone Frønes kommenterte at det blir vanskelig å legge tilsynsoppgaver knyttet til 
barnehageseksjonen i en annen avdeling. Et forslag til løsning er at det på oppgaver 
tilknyttet denne tilsynsvirksomheten blir rapportert direkte til avdelingssjef for 
Oppvekst- og nærmiljø. 

 
Oppvekst- og kulturkomiteen 
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Protokollen var ikke godkjent av komitéleder før møtet i arbeidsutvalget.  
• Sak 2/08: Mona Grønlie påpekte feil i votering, Venstre stemte for SVs forslag. Tone 

Frønes kommenterte at bydelen ikke har institusjonskjøkken eller IKT-drift, og at det 
allerede er rettet forespørsel om samarbeid med Lovisenberg sykehus om 
helsefagarbeidere, men at sykehuset ikke var interessert. Hun påpekte også at det er 
veilederne ute på det enkelte tjenestested som har den største arbeidsmengden med 
lærlinger, ikke en sentral stilling som for eksempel lærlingkoordinator, som er foreslått i 
saken. Tone Frønes orienterte også om at det er Utdanningsetaten som oppnevner 
bedrifter og andre virksomheter i bydelen som lærebedrift.  

• Sak 3/08: Punkt 3, angående tilleggsforslag fra Venstre: Stian Oen påpekte uklar 
formulering. Arbeidsutvalget ønsker en kort redegjørelse for hvordan 
parkundersøkelsen er gjennomført.  

• Sak 5/08: Mona Grønlie påpekte mulig feil i votering. Hun stilte spørsmål om det kun 
var Fremskrittspartiet som stemte for, ikke Høyre. 

 
Miljø og byutviklingskomiteen 

• Tone Frønes orienterte om at det i tre av sakene har falt ut opplysninger om tidligere 
saksgang. Korrekte saker blir sendt ut fredag 22. februar. 

• Sak 2/08: Rune Aale-Hansen stilte spørsmål om det er mulig å omdisponere midler 
mellom to byrådsavdelinger. 

• Sak 7/08: Stian Oen stilte spørsmål om fremgangsmåten for behandling av referatsaker. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Medbestemmelseutvalget 

• Sak 3/08 og 4/08: Stian Oen ønsker disse sakene lagt frem for bydelsutvalget til 
orientering. 

 
Eldrerådet 

• Rune Aale-Hansen påpekte at det ikke fremkommer hvem som har stemt imot i flere 
saker. 

• Torunn Husvik påpekte at eldrerådet har foreslått en kandidat til tilsynsutvalg for 
hjemmetjenesten.  

 
Ungdomsrådet 

• Deler av protokollen er ikke tilgjengelig på internett. 
• Torunn Husvik tok opp sak om graffitivegg, hva som er status for denne saken. 

 
Rådet for funksjonshemmede:  

• Sak 2/08: Hva skjer videre? Innspillene fra råd og komiteer samles i et dokument som 
fremlegges på bydelsutvalgets møte 26. februar. 

• Sak 4/08: Innspillet fra RFF om tilrettelegging. Bydelsdirektøren tar innspillet med i 
videre saksgang. 

 
Helse- og sosialkomiteen 

• Stian Oen påpekte feil i voteringer i protokollen. Dette rettes opp før utsendelse fredag 
22. februar. 
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• Sak 8/08: Rune Aale-Hansen stilte spørsmål om det finnes et bystyrevedtak om 
bestiller-utførerorganisering i bydelene. Dette fremlegges på bydelsutvalgets møte 26. 
februar. 

• Tone Frønes kommenterte at det blir vanskelig å legge tilsynsoppgaver knyttet til 
barnehageseksjonen i en annen avdeling. Et forslag til løsning er at det på oppgaver 
tilknyttet denne tilsynsvirksomheten blir rapportert direkte til avdelingssjef for 
Oppvekst- og nærmiljø. 

 
Oppvekst- og kulturkomiteen 

• Protokollen var ikke godkjent av komiteleder før møtet i arbeidsutvalget.  
• Sak 2/08: Mona Grønlie påpekte feil i votering, Venstre stemte for SVs forslag. Tone 

Frønes kommenterte at bydelen ikke har institusjonskjøkken eller IKT-drift, og at det 
allerede er rettet forespørsel om samarbeid med Lovisenberg sykehus om 
helsefagarbeidere, men at sykehuset ikke var interessert. Hun påpekte også at det er 
veilederne ute på det enkelte tjenestested som har den største arbeidsmengden med 
lærlinger, ikke en sentral stilling som for eksempel lærlingkoordinator, som er foreslått i 
saken. Tone Frønes orienterte også om at det er Utdanningsetaten som oppnevner 
bedrifter og andre virksomheter i bydelen som lærebedrift.  

• Sak 3/08: Punkt 3, angående tilleggsforslag fra Venstre: Stian Oen påpekte uklar 
formulering. Arbeidsutvalget ønsker en kort redegjørelse for hvordan 
parkundersøkelsen er gjennomført.  

• Sak 5/08: Mona Grønlie påpekte mulig feil i votering. Hun stilte spørsmål om det kun 
var Fremskrittspartiet som stemte for, ikke Høyre. 

 
Miljø og byutviklingskomiteen 

• Tone Frønes orienterte om at det i tre av sakene har falt ut opplysninger om tidligere 
saksgang. Korrekte saker blir sendt ut fredag 22. februar. 

• Sak 2/08: Rune Aale-Hansen stilte spørsmål om det er mulig å omdisponere midler 
mellom to byrådsavdelinger. 

• Sak 7/08: Stian Oen påpekte at det er to saker med dette saksnummeret. 
• Stian Oen stilte spørsmål om fremgangsmåten for behandling av referatsaker. 

 
For øvrig tatt til orientering. 
 

 Sak 9 /08    Saker til behandling neste møte 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tatt til orientering 
 
Behandling: 

• Orientering om bydelens plastprosjekt og status for Renovasjonsetatens arbeid med 
innføring av kildesortering av plast og matavfall. (BU, MBK) 

• Barnehageprosjekt Geitmyrsveien 33 C (BU, OKK) 
• Barnehageprosjekt Lille Bislett (BU, OKK) 
• Brukerundersøkelse i sykehjemmene (BU, HSK, ER) 
• Mulig sak om Omsorg+  (BU, HSK, ER, RFF) 
• Sak om kvalifisering (BU, HSK) 
• Bydelsutvalgets verbalvedtak: Sak om deltakende budsjettering (BU) 
• Sak om graffitivegg (BU, OKK, UR) 
• Sak om tryggere by (BU, HSK, OKK, ER, UR, RFF) 
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Stian Oen fremmet ønske om følgende saker til behandling senere på våren: 

• Konsekvenser for Bydel St. Hanshaugen av implementering av tjenestedirektivet i 
Norge. 

• Oslo Vikings mangel på muligheter for trening og kampavvikling: Hva er gjort siden 
tidligere sak, og hvordan kan samarbeidet utvides. 

 
Rune Aale-Hansen fremmet ønske om sak vedrørende barnehageutbygging på Akerryggen – 
orientering om status. 
 
Votering:  
Tatt til orientering 
 
 
Vedtak: 

• Orientering om bydelens plastprosjekt og status for Renovasjonsetatens arbeid med 
innføring av kildesortering av plast og matavfall. (BU, MBK) 

• Barnehageprosjekt Geitmyrsveien 33 C (BU, OKK) 
• Barnehageprosjekt Lille Bislett (BU, OKK) 
• Brukerundersøkelse i sykehjemmene (BU, HSK, ER) 
• Mulig sak om Omsorg+  (BU, HSK, ER, RFF) 
• Sak om kvalifisering (BU, HSK) 
• Bydelsutvalgets verbalvedtak: Sak om deltakende budsjettering (BU) 
• Sak om graffitivegg (BU, OKK, UR) 
• Sak om tryggere by (BU, HSK, OKK, ER, UR, RFF) 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
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Sak 11/08    Protokoller fra råd, utvalg og komitee r  
 
Arkivsak: 200800316 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Arbeidsutvalget 13.03.08 11/08  
 
 
 
PROTOKOLLER FRA RÅD, UTVALG OG KOMITEER  
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tatt til orientering 
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Sak 12/08    Saker til behandling neste møte  
 
Arkivsak: 200800086 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Arbeidsutvalget 13.03.08 12/08  
 
 
SAKER TIL BEHANDLING NESTE MØTE  
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tatt til orientering 
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Sak 13/08    Rikspolitiske bestemmelser om kjøpesen tre - Oslo 
kommunes uttalelse  

 
Arkivsak: 200800237 
Arkivkode: 531.0 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Arbeidsutvalget 13.03.08 13/08  
 
RIKSPOLITISKE BESTEMMELSER OM KJØPESENTRE - OSLO KO MMUNES 
UTTALELSE  
 
 
Bakgrunn for saken: 
Utkast til rikspolitisk bestemmelse sendes på høring til alle kommuner, fylkeskommuner, 
fylkesmenn og andre berørte myndigheter. Handelsnæringen og berørte organisasjoner vil også 
få uttale seg før regjeringen tar endelig stilling til saken. Plan- og bygningsetaten har sendt ut 
på høring høringsforslaget fra Miljøverndepartementet ” Rikspolitisk bestemmelse om 
kjøpesentre”. Plan- og bygningsetaten vil samordne uttalelsene fra kommunale etater og 
bydeler før de oversendes Byrådsavdeling for byutvikling og bystyrebehandling.  
 
Bydelsdirektør vurderte etter mottagelse av saken at den var mindre relevant for bydelen å 
uttale seg til. Det er fra Mona Helene Grønlie, Venstre, fremmet ønske om at bydelen skal 
uttale seg til saken, og bydelsdirektør legger derfor saken frem for AU. Bydelens saksfremlegg 
er nesten identisk med Bydel Gamle Oslos saksfremlegg i saken.  
 
Saksfremlegg: 
I St. melding nr. 26 (2006-07) Regjeringens miljøpolitikk og rikets miljøtilstand, ble det varslet 
om revitalisering av de nasjonale politiske  føringene som lå til grunn for kjøpesenterstoppen 
(1999-2004). Det ble også varslet at regjeringen ville vurdere å ta i bruk nye juridiske  
virkemidler for å sikre gjennomføring av nasjonal og regional politikk på dette området. Som 
en oppfølging av dette og med hjemmel i plan- og bygningsloven §17-1, annet ledd er det nå 
lagt frem et forslag til rikspolitisk bestemmelse om kjøpesentre (vedlegg).  
 
Undersøkelser viser at enkelte kjøpesentre utenfor byene har en bilandel på over 95%, mens 
kjøpesentre med sentral plassering i byen kan oppnå bilandeler helt ned i 20%. Det planlegges 
allerede en rekke nye kjøpesentre utenfor byer og tettsteder til tross for at dette ikke er i 
samsvar med regionale planer.  
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
 
Bydelsdirektøren mener at etablering av store og høyt profilerte kjøpesentre i indre by vil 
medføre mer biltrafikk inn til sentrum enn i dag. Spesielt gjelder dette for kjøpesentre hvor det 
anlegges parkeringskjellere i tilknytning til disse. Økt trafikk inn mot sentrum vil medføre mer 
støy, luftforurensning og konflikter med myke trafikanter. For å legge til rette for at folk kan 
handle uten bil må det legges vekt på universell utforming og gode muligheter for 
sykkelparkering, nær sentrenes inngangsparti. 
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Flere større kjøpesentre i byene kan også virke negativt inn på gatehandelen og være med å 
bidra til øde byområder. For å unngå dette må det gjøres behovsvurderinger i forhold til 
eksisterende sentre og forretninger i nærområdet. Det bør være begrensninger på tetthet av 
kjøpesentre i indre  
by.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 

1. Det bør være begrensninger på tetthet av kjøpesentre i indre by. 
 

2. Det bør gjøres behovsvurderinger i forhold til eksisterende sentre og forretninger i 
nærområdet før anleggelse av et nytt senter. 

 
3. Det bør legges stor vekt universell utforming og gode muligheter for sykkelparkering 

ved etablering av kjøpesentre i byene. 
 
 
  
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
 
Vedlegg:  
Rikspolitiske bestemmelser om kjøpesentre – Oslo kommunes forslag til uttalelse 
 


